本期目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索

[打印本页] [关闭]

论文

LD阵列侧面泵浦棒状激光介质内的光场研究

张彪,高玮,杨照金,杨鸿儒

西安应用光学研究所, 陕西西安710065

摘要:

建立了LD侧面泵浦激光介质内的光场分布数值模型。通过光线追迹方法,简化了介质对泵浦光折射的计算方式。利用Matlab软件数值模拟了泵浦光在介质内的归一化分布。提出获得高质量、高能量的激光输出参数的选取原则。当LD的束腰半径为1μm、LD的数量为40个、介质的半径为1.5mm、发光面到介质的泵浦距离为0.5mm、介质吸收系数在2cm-1~6cm-1之间时,泵浦光在激光介质内的增益分布较好。

关键词: 激光二极管阵列 侧面泵浦 光场分布

Light field distribution in side-pumped rod-shaped laser medium of laser diode arrays

ZHANG Biao; GAO Wei; YANG Zhao-jin; YANG Hong-ru

Xi'an Institute of Applied Optics, Xi'an 710065, China

Abstract:

The numerical model of the light field distribution in the side-pumped laser medium of LD was established. An analytical solution for the pumping light refraction in the rod-shaped gain medium was simplified with ray tracing. The normalized distribution of pumping light in the medium was simulated numerically with Matlab. The selection principle to acquire the parameters of high-quality and high-energy laser output is proposed. The influence of the structural parameters on the distribution of pumping light is analyzed. The experiment result shows that the gain distribution of pumping light in the laser medium is satisfactory when the radius of the beam waist is 1μ m, the number of LD is 40, the radius of the medium is 1.5μ m, the pumping distance between the luminous surface and the medium is 0.5μ m and the absorption coefficient of the medium is 2μ m.

Keywords: laser diode array side pump light field distribution

收稿日期 1900-01-01 修回日期 1900-01-01 网络版发布日期

DOI:

基金项目:

通讯作者: 张彪

作者简介:

参考文献:

本刊中的类似文章

1. 徐海萍;徐海燕;张鹏;任兆玉;白晋涛.LD侧泵Nd:YAG/S-KTP腔内倍频高功率660nm连续红光激光器[J]. 应用光学, 2007,28(3): 332-335

文章评论(请注意:本站实行文责自负,请不要发表与学术无关的内容!评论内容不代表本站观点.)

反馈人	邮箱地址	
反		

扩展功能

本文信息

- ▶ Supporting info
- ▶ PDF(891KB)
- ▶ [HTML全文]
- ▶参考文献

服务与反馈

- ▶把本文推荐给朋友
- ▶加入我的书架
- ▶加入引用管理器
- ▶引用本文
- ▶ Email Alert
- ▶ 文章反馈
- ▶浏览反馈信息

本文关键词相关文章

- ▶激光二极管阵列
- ▶ 侧面泵浦
- ▶ 光场分布

本文作者相关文章

- ▶高玮
- ▶杨照金
- ▶杨鸿儒

馈	验证码	6041
题		

Copyright 2008 by 应用光学